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COMISSIÓ CONSULTIVA D’ECOLOGIA, URBANISME, MOBILITAT, PREVENCIÓ I SEGURETAT 

 

Acta de la sessió: 7 d’octubre del 2024 
Hora de la convocatòria: 19:00 hores 
Seu del Districte, Sala Felip Capdevila (Ronda Guinardó, 49) 
 
ASSISTEIXEN: 
Sr. Rodrigo Reyero García, conseller d'Ecologia Urbana i Habitatge del GMPSC 

Sr. Arnau Vives i Juan, conseller del GMJunts 

Sr. Xavier Simó Esparrich, conseller del GMERC 

Sra. Anna Maria Gómez Simó, consellera del GMBComú 

Sra. María Visitación “Carla” Yerbes Melgoso, consellera del GMVOX 

Sra. Maria Luisa d'Addabbo, consellera del GMBComú 

Sr. Manuel Conde García, conseller del GMPP 

 

Sr. Jordi Carrió, AVV Joan Maragall del Guinardó 

Sr. Andreu Rojas Rocoam, AV Salvem el Guinardó 

Sra. Maria José Colomé, AVV Taxonera 

Sr. Lluís Cairell, AVV Taxonera 

Sr. Miguel Giner, AVV Sant Genís dels Agudells 

Sr. Tomás Corvo Pacheco, AVV Horta 

Sra. Olga Martínez, Veïna de Can Baró 

 

Sr. Rubèn Valldeoriola Domínguez, Cap del Departament d’Obres i Manteniment, que alhora actua com a 

Secretari. 

 

S’inicia la comissió consultiva d’ecologia, urbanisme i mobilitat a les 19:05 hores. 

 

Primer.- Pressupostos Participatius (Continuació de la comissió anterior) 
Ruth Capdevila fa introducció i exposició dels “Pressupostos Participatius”. El pressupost total d’enguany és 

de 3 milions d’euros, i la ciutadania podrà proposar i escollir les actuacions a gestionar. A la present 

convocatòria es farà un recull de 23 projectes finalistes més de 2 que seran escollits per grups escolars. 

 

La presentació inclou els tràmits i requisits mínims requerits per presentar propostes i continguts: detallar-

ne el títol, una descripció, els beneficis i també la seva ubicació. S’informa també el que no inclouran els 

projectes participatius, ja sigui per interacció amb altes projectes o perquè no compleixen amb el criteri del 

pla. També es comparteix el calendari previst per tot el procés. 

 

A l’obrir-se la ronda d’intervencions es comenten altres projectes ja executats a nivell tant del districte com 

de la ciutat.  

 

Tant el Sr. Lluis Cairell com el Sr.  Andreu Rojas pregunten com es comprovarà la identitat dels menors de 

14 anys. Es recull la pregunta feta i es farà retorn de la resposta. 

 

El Sr. Lluis Cairell demana si el Pla de Barris i els Pressupostos Participatius tenen alguna relació o algun 

depèn de l’altre. Se li respon indicant que cadascun d’aquests té el seu pressupost i planificació propis i 

independents. També es torna a preguntar el detall de com es votaran els projectes i es recull la pregunta 

feta i es farà retorn de la resposta. 
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Segon. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
La Sra. Maria José Colomé reclama que no se l’ha donat resposta a la seva petició de modificació de la clau 

urbanística. Se li donarà resposta via correu posterior a la present comissió. 

 

Tercer - Informació sobre instruments de planejament (1) 
Es presenta la figura de planejament a nivell de ciutat corresponent a la “Modificació del Pla General 

Metropolità per a la regulació urbanística dels elements destinats a la ventilació i il·luminació natural dels 

edificis de Barcelona”. L’objectiu d’aquesta modificació és la d’optimitzar recursos, la millora de la 

il·luminació i ventilació naturals, en general la millora de l’eficiència energètica. La iniciativa d’aquesta 

modificació és municipal des de la Gerència d’Urbanisme. Els elements de la modificació no computaran 

com a edificabilitat i no tindrà cap cost associat, ja que únicament és un canvi d’articulat.  

 

El Sr. Jordi Carrió pregunta quin és l’objectiu final de la proposta i se li respon que es cerca la millora la de 

la sostenibilitat dels edificis. 

 

Quart - Obres Ronda de Dalt F2 
S’informa que la pantalla central ja està finalitzada i que no es preveuen noves afectacions al trànsit de les 

calçades centrals fins el proper estiu de l’any 2025. Sí que es veuran afectades les calçades laterals, amb 

l’execució de les sortides d’emergència, la primera és l’enderroc de la vorera sud banda muntanya i la 

modificació dels carrils de circulació. 

 

S’obre la ronda d’intervencions amb la felicitació del Sr. Lluis Cairell per l’obra del mur de la primera fase i 

anima que es faci de la mateixa manera en la nova fase prevista. 

 

La Sra. Maria José Colomé pregunta si la plaça de la Vall d’Hebron es veurà afectada i se li respon que així 

serà, tal i com també es pot comprovar en el plànol que s’ha enviat als veïns. En l’àmbit de l’àrea de jocs hi 

ha prevista una edificació destinada a serves tècnics. Es recorda que tot i perdre’s aquest petit espai es 

guanyaran 20.000m2 de més, els quals els veïns podran fer les seves propostes i aportacions per al futur ús. 

 

El Sr. Manuel Conde Garcia del Grup Municipal del Partit Popular demana si es desplaçarà la plaça de la Vall 

d’Hebron o si es beurà afectada; el Sr. Rodrigo Reyero li respon que així serà i que la zona de jocs es veurà 

afectada. En canvi, es guanya molt més espai en direcció a l’hospital. 

 

El Sr. Miguel Giner demana que se li faci arribar el plànol del detall de les zones perdudes i guanyades. 

 

El mateix Sr. Miguel Giner pregunta sobre la reunió prevista al mes de setembre i se l’informe que aquesta 

reunió s’ha convocat pel proper 16 d’octubre del 2024 a les 18:30, amb l’objecte d’informar i poder 

participar de la urbanització dels entorns i de l’àmbit de la Llosa. 

 
Cinquè - Torn obert de paraules 

El Sr. Tomás Corvo pregunta sobre el carril bici pel passeig de Maragall i la pacificació de la plaça Eivissa i 

entorns per a la millora de l’accessibilitat, ja que hi ha molta gent gran. També pregunta per la plataforma 

única del carrer Sant Tomàs. 

 

El Sr. Lluis Cairell comparteix les queixes per la pèrdua de les parades de bus durant les obres de la millora 

de la cruïlla els carrer Sant Dalmir i Santa Rosalia, i assenyala desconèixer per què s’està fent. Se li respon 

que les obres executades corresponen en l’execució d’un pas elevat i el soterrament de línies, tal i com està 

previst en el projecte que se’ls va presentar. L’obra representa una millora considerable de l’accessibilitat. 

Districte està treballant per al que les obres finalitzin dues setmanes abans del previst, amb una durada 

total de 3 mesos.  

 

La Sra. Olga Martínez pregunta si hi ha recompte d’arbres i un inventari dels arbres. Se li respon que a la 

web de la Gerència de Parc i Jardins hi és. 
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La mateixa Sra. Olga Martínez també proposa la possibilitat de reduir la velocitat màxima de l’avinguda 

Mare de Déu de Montserrat. Se li respon que aquesta petició es derivarà a la Taula Tècnica de Mobilitat del 

Districte per tal de valorar la seva viabilitat.  

 

El Sr. Miguel Giner pregunta pel calendari previst del Pla de Barris i se l’indica que se li farà arribarà la 

informació sol·licitada. 

 

El Sr. Andreu Rojas observa que no ha rebut la convocatòria de la present comissió i que no disposava de la 

documentació corresponent, i demana que al menys que aquesta sigui disponible al lloc web del Districte. 

 

El mateix Sr. Andreu Rojas també demana que s’exposin els temes tractats en l’anterior convocatòria de al 

Comissió Consultiva, les demandes compartides en aquesta i quin serà el calendari de la replantació 

d’arbres.  Es respon que la plantació va a càrrec del departament de Parcs i Jardins, i que planten en funció 

de l’època més favorables segons l’espècie a replantar. Els treballs de replantació a nivell de ciutat han 

començat al setembre.  

 

El mateix Sr. Andreu Rojas  reclama la dignificació del Torrent del Lligalbé, tot observant que en el darrer 

Consell de Barri es va afirmar que es realitzaria un arranjament provisional, però que de moment no s’ha 

executat. El Sr. Rodrigo Reyero li respon indicant que s’està treballant en el projecte i que se li donarà 

resposta amb la informació sol·licitada. 

 

També pregunta per la Modificació del planejament del carrer Thous atès que no es farà el dipòsit 

municipal de BSM. 

 

També pregunta per la retirada de la marquesina llançadora de la plaça d’Alfons el Magnànim, ja que està 

en desús. 

 

 

I sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 20:23h. 

 

 

 

Rubèn Valldeoriola Domínguez 

 

 

 

 

 

Cap del Departament d’Obres i Manteniment 

Secretari de la Comissió Consultiva d’Urbanisme 
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